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XL. řádné jednání Náčelnictva Junáka 
 

 
1. Zpráva náčelníků          

Br. náčelník se v posledním období účastnil mnoha sněmů. Jejich úroveň je různá. Na většině 
neprobíhá diskuze nad možnými tématy Valného sněmu. Velmi významný je nástup mladé 
generace do činovnických funkcí. Je škoda, že nebyly připraveny žádné podkladové materiály 
k předsněmové diskuzi. 
 

2. Zpráva VRJ           
Je vytvořena wiki k Birdosu na adrese www.laddobar.cz/birdos, která obsahuje všechny 
návody pro zpracování registrace. 
Byl změněn zákon o nutnosti přejmenovat organizaci. Není tedy třeba měnit Stanovy. 
Vypouštění odpadních vod – Junák má právní výklad, který stanovuje, že zákon o odpadních 
vodách se skautských táborů netýká. Tato informace ještě bude uveřejněna v balíčku a na 
skautské křižovatce.  
Na jednání dorazil br. Trantina, který minulý týden rezignoval na pozici zahraničního 
zpravodaje VRJ pro WOSM. Br. náčelník mu poděkoval za dlouholetou práci pro Junáka. 
Br. Trantina nadále zůstává členem zahraničního odboru a zůstane na pomoc novému 
zahraničnímu zpravodaji.  
 

3. Krojové šátky          
Diskuze o možnosti nosit barevné šátky vznikla především po návratů českého kontingentu ze 
světového jamboree v Anglii. Nepředpokládá se, že by se v řádu měnily i další krojové 
doplňky. 
Z chování hnutí je patrné, že rozvolnění barevnosti šátků bude i bez úpravy řádu. Náčelnictvo 
by tedy alespoň mělo nastavit pravidla a zamezit tak nevhodným kombinacím. 
Náčelnictvo se v orientačním hlasování rozhodlo zabývat celým krojem, přednostně šátky. 
 

4. Skautské časopisy           
Odběr časopisů začíná klesat pod hranici 20% odběratelů dané věkové kategorie a br. Šantora 
vzhledem k poklesu odběru přinesl možné varianty dalšího postupu a budoucnosti časopisů. 
Br. Šantora dále uvedl, že je proti rušení časopisů, avšak je třeba rozhodnout, zda se budou i 
nadále dotovat částkami, které jsou rok od roku vyšší.  
Již nyní platí každý člen v registraci cca 50Kč na podporu časopisů, takže vydávání 
klubového časopisu by sice znamenalo nárůst příspěvku, na druhou stranu by časopis dostával 
každý člen Junáka každé dva měsíce přímo do schránky. Součástí časopisu by byla část pro 
rodiče a příznivce skautingu a příloha pro každou věkovou kategorii.  
Br. Šantora uvedl, že případná změna by byla provedena až za rok.. 
 


